
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

Hierbij bieden wij u ons antwoord aan op de door mevrouw W. Paulusma van 

D’66 gestelde vragen ex artikel 41 RvO over het stagneren van hulp na 

kindermishandeling en huiselijk geweld. De brief van de vragensteller treft u 

als bijlage aan. 

 

Op 2 februari 2019 publiceerde Trouw gegevens van het Landelijk Netwerk 

Veilig Thuis waaruit blijkt dat Veilig Thuis organisaties niet in staat zijn om 

alle meldingen van kindermishandeling en huiselijk geweld op tijd in te 

schatten en te onderzoeken. Gezinnen zitten hierdoor lang in onzekerheid 

maar moeten ook lang wachten op hulp. Het Landelijk Netwerk geeft aan dat 

de vertraging komt door de nieuwe meldcode en werkwijze en verwacht 

verbetering na de zomer. De afspraak van het Landelijk Netwerk is dat 90% 

van de meldingen binnen 5 dagen beoordeeld moeten zijn op hun ernst. 

Groningen haalt volgens de gegevens 60-90%.  

 

Naar aanleiding van het bovenstaande heeft de D66-fractie de volgende 

vragen: 

 

1. Is het college op de hoogte van bovengenoemde publicatie en de 

daarbij behorende cijfers? 

We zijn door Veilig Thuis Groningen (VTG) geïnformeerd over de 

informatieverzameling door dagblad Trouw bij het Landelijk Netwerk Veilig 

Thuis. We ontvangen maandelijks rapportages van Veilig Thuis Groningen 

(VTG) die de actuele situatie in onze regio weergeven. 
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2. Kan het college aangeven in hoeverre bovengenoemde situatie van 

opvolging overeenkomt met de Groningse praktijk? 

VTG beoordeelt 96% van de meldingen binnen de wettelijke termijn van vijf  

dagen. Helaas worden niet alle onderzoeken binnen de wettelijke termijn van 

10 weken afgehandeld. In 2018 zijn 217 onderzoeken van in totaal 603 niet 

op tijd afgerond (36%). Daarbij is het wel belangrijk om te benadrukken dat 

crisis-zaken (casuïstiek met acute onveiligheid) altijd direct worden opgepakt.    

 

3. Als opvolging en hulp stagneren is dit volgens het college dan te 

wijten aan de nieuwe meldcode en werkwijze? Of zijn er andere factoren?  

Er zijn meerdere oorzaken waardoor de wettelijke termijn voor het uitvoeren 

van onderzoek niet altijd wordt gehaald. Medewerkers moesten in het 4e 

kwartaal van 2018 getraind worden in het werken met de nieuwe meldcode. 

Voor het vervangen van medewerkers tijdens de trainingen hebben we extra 

subsidie verleend, maar dit had onvoldoende effect op de doorlooptijden van 

lopende onderzoeken. Om dit te ondervangen, heeft VTG geprobeerd om 

tijdelijk extra personeel in te zetten via een uitzendbureau, maar het 

uitzendbureau kon dit niet leveren.   

Daarnaast is volgens VTG steeds meer sprake van casuïstiek waarin de 

samenwerking met betrokkenen moeizaam verloopt (zoals bij 

vechtscheidingen). Tenslotte zijn er bij ketenpartners soms wachttijden, 

waardoor casuïstiek niet binnen de wettelijke termijn kan worden 

overgedragen. 

   

4. Kan het college aangeven welke maatregelen zij treft om 

bovengenoemde situatie te verbeteren?  Zo ja, om welke maatregelen gaat 

dit?   

De hoogte van de subsidie aan VTG is gebaseerd op de uitkomsten van de 

landelijke benchmark die Q Consult in 2017 heeft uitgevoerd bij de Veilig 

Thuis-organisaties. Daarnaast ontvangt VTG in 2019 extra subsidie voor het 

uitbreiden van de capaciteit naar aanleiding van de nieuwe Wet meldcode en 

inmiddels is ook een aantal vacatures vervuld. De verwachting van VTG is  
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dat in het tweede kwartaal de doorlooptijden inzake onderzoek flink verbeterd 

zijn. We zullen nauwlettend de ontwikkelingen met betrekking tot de 

wachtlijst en de doorlooptijden volgen en in het tweede kwartaal samen met 

de andere Groninger gemeenten bezien of extra maatregelen noodzakelijk 

zijn. We zullen u in dat geval daarover nader informeren.   

 

Wij vertrouwen er op dat we u hiermee voldoende hebben geïnformeerd.  

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten     Diana Starmans 

 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 


